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سرمقاله

مدیریت فراتر از اعداد
ادامه از صفحه یک

آنچه که به عنوان محورهای توسعه در نظر 
گرفته شده همواره در اعداد خلاصه شده است 
اما در این بین تغییر کیفیت زیستی مردم و 
البته مقایسه آن با کشورهای منطقه با وضعیت 
مشابه منابع بررسی نشده است. به واقع همین 
خود  مسئولان  گاهی  تا  شده  سبب  موضوع 
نیز دچار خطای شناختی از نوع عملکرد خود 
شوند. به نظر می  رسد در این بین همه جانبه 
نگری علوم انسانی است که می تواند به کمک 
این خطا جلوگیری کند.  از  بیاید و  گفتمان ها 
هرچند به نظر می رسد این موضوع تبدیل به یک 
عادت در مدیریت شده است اما نتایج این نگاه 
در وضعیت توسعه کشور عیان است. بنابراین 
به نظر می رسد نیاز است که در خصوص نوع 
ارزیابی از خود در شیوه های مدیریتی بازنگری 
اساسی شود. آنچه که محصول عملکرد هر کسی 
در هر مسئولیتی است کیفیت است نه کمیت. 
کمااینکه هر نوع رشد اقتصادی اگر نمود کیفی 
در سفره های مردم نداشته باشد، تنها یک عدد 

روی نمودار است.

خبر

اخبار

رئیس جمهوری در جلسه 
شورای عالی اداری چه گفت؟

رئیس جمهوری در جلسه بررسی تعدادی از 
در  استخدامی  و  اداری  سازمان  بخشنامه های 
راستای تحول نظام اداری، این بخشنامه ها را به 
شرط اجرای مطلوب مفید دانست و اظهار کرد: 
ضرورت دارد در برنامه تهیه شده تحت عنوان 
موضوع  اداری«  نظام  تحول  عمومی  »الگوی 
اصلاح منابع انسانی نیز متناسب با وزن و جایگاه 

آن در نظام اداری مورد توجه قرار گیرد.
اداری  شورای عالی  جلسه  ایسنا،  گزارش  به 
ابراهیم  سید  ریاست  به  دیروز  صبح  کشور 
رئیسی برگزار شد و سه دستور »الگوی عمومی 
تحول نظام اداری«، »آئین نامه شورای راهبری 
استانی« و  و  اجرایی  اداری دستگاه های  تحول 
»ادغام واحدهای استانی و شهرستانی وابسته 
تقسیمات  سطوح  در  اجرایی  دستگاه های  به 
کشوری« پس از بررسی و تبادل نظر اعضا به 

تصویب رسید.
بر  تاکید  با  جلسه  این  در  جمهوری  رئیس 
کشور،  اداری  نظام  تحول  ضرورت  و  اهمیت 
شرط اول در تحقق تحول را برخورداری مدیران 
از »نگاه و انگیزه تحولی« دانست و افزود: شرط 
دوم موفقیت در اجرای تحول »اصلاح فرآیندها« 
است زیرا بخش قابل توجهی از نارضایتی ها از 
نظام اداری مربوط به طولانی بودن فرآیندها و 

زمان بر بودن انجام امور اداری است.
مسیر  دست اندازهای  اینکه  بیان  با  رئیسی 
آنها  برای رفع  به دقت شناسایی و  باید  اداری 
برنامه ریزی شود، بر »تحول فرآیندی« به  عنوان 
بخش سوم تحول در نظام اداری تاکید و اظهار 
کرد: برنامه ای که در این جلسه به عنوان الگوی 
عمومی تحول نظام اداری ارائه شده بیشتر ناظر 
دارد  ضرورت  اما  سامانه هاست،  در  تحول  بر 
موضوع ارتقای سرمایه انسانی و اصلاح منابع 
انسانی نیز متناسب با وزن و جایگاه آن در نظام 

اداری در این برنامه مورد توجه قرار گیرد.
رئیس جمهور بخشنامه های تهیه شده را به 
شرط اجرای مطلوب مفید دانست و بر ضرورت 
هماهنگی با دستگاه های نظارتی برون سازمانی 

در اجرای این بخشنامه ها تاکید کرد.
در این جلسه همچنین وزرای راه و شهرسازی، 
آموزش و پرورش، بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، امور اقتصادی و دارایی، رئیس سازمان 
مسئولان  از  دیگر  تعدادی  و  بودجه  و  برنامه 
دستگاه های اجرایی به ارائه نظرات و دیدگاه های 
خود درباره دستورات مطرح در جلسه پرداختند.
شاخص های  به  توجه  لحاظ  از  قدردانی 
به  بخشنامه ها  این  کمک  و  هوشمندسازی 
با  هماهنگی  ضرورت  هوشمند،  دولت  تحقق 
دستگاه های نظارتی برون سازمانی قبل از آغاز 
اجرای این بخشنامه ها و به ویژه بخشنامه الگوی 
برگزاری جلسات  و  اداری  نظام  تحول  عمومی 
برای  استخدامی  و  اداری  با سازمان  هماهنگی 
نکات  اهم  از  دستورالعمل ها  این  اجرای  آغاز 

مطرح شده در جلسه از سوی اعضا بود.

موضع ایران درباره عبور کریدور 
زنگزور از خاک کشورمان

 یک عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
آخرین صحبت آذربایجان ایجاد کریدور زنگزور و 
اتصال به نخجوان از داخل جمهوری اسلامی ایران 
است؛ این پیشنهاد ایران بوده که در زمان مرحوم 
قاسمی وزیر وقت راه قراردادی برای دادن راهی به 

آذربایجان از داخل ایران هم امضاء شد.
علی علیزاده در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
تحولات قفقاز اظهار کرد: موضوع قفقاز مورد توجه 
تمام قدرت های منطقه ای و جهانی است. مطالبه 
حاکمیت  و  نخجوان  به  اتصال  آذربایجان  اصلی 
کامل بر قره باغ بود. درخواست آذربایجان این بود 
که به صورت کامل گروه های مسلح قره باغ خلع 
آذربایجان  حاکمیت  با  هماهنگ  و  شوند  سلاح 
عمل کنند؛ گروه های شبه نظامی شکل گرفته این 
را نمی پذیرفتند که بعد از عملیات های آذربایجان 
گروه های مسلح تعهد دادند که کاملا خلع سلاح 
سیاست های  براساس  کرد:  اضافه  وی  شوند. 
اعلامی آذربایجان مناقشه با ارمنستان تمام شده 
ایجاد  بحث  آذربایجان  اصلی  درخواست  ولی 
در  است؛  نخجوان  به  اتصال  و  زنگزور  کریدور 
ایران و آذربایجان،  جلسات بین مقامات نظامی 
این  جمهور  رئیس  قول  از  آذربایجان  دفاع  وزیر 
کشور تعهد داده که بحث ورود نظامی برای ایجاد 
کریدور زنگزور منتفی است و آذربایجان وارد پلن 
B شده است. پلن B ایجاد کریدور از داخل خاک 
جمهوری اسلامی ایران است. علیزاده در عین حال 
گفت: البته کامل نمی توان بر روی حرف آذربایجان 
حساب کرد اما این سیاست اعلامی آذربایجان است 
که وزیر دفاع این کشور از قول رئیس جمهورشان 
به تیم ایرانی گفته است. این عضو هیات رئیسه 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
خصوص  در  ایران  نظر  مورد  در  اسلامی  شورای 
ایران  اسلامی  جمهوری  داخل  از  کریدور  اتصال 
ایران  اظهار کرد: این پیشنهاد جمهوری اسلامی 
بوده و در زمان مرحوم رستم قاسمی وزیر وقت راه 
و شهرسازی قراردادی امضاء شد که از داخل خاک 
ایران راهی به آنها داده شده و سرمایه گذارش هم 
آذربایجانی ها باشند این راه اجرا شده و اتصال از 
طریق خاک جمهوری اسلامی ایران صورت گیرد. 
علیزاده توضیح داد: اتفاقا ایران از کریدوری که از 
داخل خاک ارمنستان باشد و مرزهای ما را محدود 
کند، مخالف است تقریبا در منطقه تمامی کشورها 
و حتی کشورهای غربی درباره ایجاد این کریدور 
به توافق رسیده بودند و ایران مانع اصلی بود چون 
ایران می گفت محدودیت هایی در حوزه های من 
ایجاد شده و یک نوع خفگی ژئوپلیتیک برای ایران 
به وجود می آید. ایران خط قرمز تعریف کرده بود 
و اجازه نداد این اتفاق بیفتد. لذا اگر کریدور از 
خاک ایران باشد و مرزهای ما محدود نشود یک 
پیروزی بزرگ برای جمهوری اسلامی ایران است؛ 
فعلا علی الظاهر آذربایجان و ارمنستان این موارد را 
پذیرفته اند اما این که بعدا چه اتفاق دیگری بیفتد 
را نمی دانم. وی در پایان مجددا بیان کرد: فعلا 
مناقشه تمام شده و آذربایجان اعلام کرده که پلن 
B را دنبال می کند که آن هم اتصال از طریق خاک 

جمهوری اسلامی ایران به نخجوان است.

طرح شفافیت قوای سه گانه به کجا 
رسید؟

و  کشور  داخلی  امور  کمیسیون  نایب رئیس 
طرح  ماندن  معطل  گفت:  مجلس  شوراهای 
شفافیت قوای سه گانه در هیات عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت، علی رغم رفع ایرادات مورد نظر 

در مجلس قابل قبول نیست.
وضعیت  آخرین  درباره  آصفری  حسن  محمد 
طرح شفافیت قوای سه گانه و سایر دستگاه ها، 
بیان کرد: بحث شفافیت مورد مطالبه عموم مردم 
است و باید در همه حوزه ها به ویژه در سه قوه 
این شفافیت وجود داشته باشد. هیچ بخشی نباید 
دور خود برای شفافیت خط قرمز بکشد. شفافیت 
در دستگاه ها هرچه گسترده تر باشد قطعا به نفع 
کشور است. وی در ادامه اظهار کرد: اینکه مردم 
به صلاح  بدانیم  نامحرم  ها  از حوزه  برخی  را در 
کشور نیست. برخی از حوزه ها که جنبه طبقه 
بندی خیلی محرمانه دارد، می تواند شفاف نباشد 
اما در تمام بخش های دیگر حتی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، هیات وزیران و شورای عالی قضایی 
است همه  باشد. لازم  تواند شفافیت حاکم  می 
بخش ها از موضوع شفافیت تمکین کنند. نماینده 
مردم اراک در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
در  گانه  سه  قوای  شفافیت  طرح  ماندن  معطل 
هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام 
باتوجه به اینکه مجلس ایراداتی را که این هیات 
گرفته بود، مرتفع کرد قابل قبول نیست. انتظار می 
رود هرچه سریع تر این طرح در هیات عالی نظارت 

مجمع تشخیص مصلحت تعیین تکلیف شود.

کوروش احمدی دیپلمات پیشین و تحلیلگر سیاست 
خارجی درمورد اظهارات حسین امیرعبدالهیان وزیر 
خارجه کشورمان که از طرح پیشنهادی ژاپن برای 
آغاز دور جدید مذاکرات خبر داده و اخیرا هم طرح 
سلطان عمان را مطرح کرد، گفت: قطعا هر اقدامی 
یا ارائه طرح و ابتکاری از سوی یک کشور دوست 
برای شکستن بن بست در ارتباط با برجام و مذاکرات 
بین ایران و غرب می تواند مفید باشد. اما مادامی که 
طرح ژاپن انتشار نیافته یا مهم تر از آن خود ژاپنی ها 
قضاوتی  نمی توان  نکرده اند،  آن صحبتی  مورد  در 
در  که  است  گفته  امیرعبداللهیان  آقای  داشت. 
جریان سفر به ژاپن از ابتکار آن کشور مطلع شده 
است. البته با توجه به اینکه بیش از یک ماه و نیم 
از سفر ایشان به توکیو گذشته، فکر می کنم اگر ژاپن 
در این مورد جدی بود، باید تاکنون سخنی از آنها 
می شنیدیم. آقای وزیر ۲۸ تیر نیز گفته بود که طرح 
عمان را برای بازگشت به برجام دریافت کرده ایم و 
عمان  طرح  که  بود  گفته  هم  نیویورک  در  اخیر 
همچنان روی میز است. در این مورد نیز مشکل 
این است که از عمان یا آمریکا مطلبی نشنیده ایم. 
صرف نظر از محتوای این طرح ها، من بعید می دانم 
که با توجه به مجموعه مسائل موجود، این بار کاری 
از دست کشورهای دوست بر بیاید. صورت مسئله 
کاملا روشن است و ایده ای نیست که کاویده نشده 
و مسیری نیست که طی نشده باشد. جوزپ بورل 
در ژوئیه گذشته در یک مقاله در فایننشیال تایمز 
در این مورد گفته بود که “هر کاری که می شد انجام 
شود طی ۱۵ ماه گذشته انجام شده است. مسئله 
این است که طرفین باید امتیازاتی بدهند و برخی 
اولویت های دیگر را که در ارتباط با شرایط داخلی و 
دیگر مسائل دارند، نادیده بگیرند؛ کاری که تا کنون 

نشده است.
رسانه  یک  خبر  درمورد  وی  ایلنا،  گزارش  به 
درخصوص صدور مجوز مذاکره مستقیم با آمریکا 
و اینکه وزارت امور خارجه در بیانیه ای صراحتا خبر 
مذاکره مستقیم را تکذیب کرد، گفت: فکر می کنم 
با تکذیب تند و تیز وزارت خارجه فعلا باید موضوع 
را منتفی بدانیم و خبر امواج مدیا را نادرست تلقی 
کنیم. اگر قرار بود مذاکره مستقیمی طی چند هفته 
آینده انجام شود، قاعدتا وزارت خارجه نباید به این 
قاطعیت تکذیب می کرد. طبعا اگر مذاکره با آمریکا 
به صورت مستقیم انجام شود، سرعت پیشرفت کار 
بسیار بیشتر و تفهیم و تفاهم متقابل بسیار بهتر 
انتقال  روند  در  معمولا  که  اختلالاتی  از  و  می بود 
پیام از طریق واسطه ها می تواند ایجاد شود، اجتناب 

می شد.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی افزود: بالاخره 
واسطه ها منافع خاص خود را دارند و اولویت هم برای 
آنها همین منافع خاص خودشان است. اما مسئله 
این است که صرف مذاکره مستقیم یا غیرمستقیم 
عامل تعیین کننده نیست. اگر امکان توافق وجود 
داشته باشد، از طریق مذاکره غیرمستقیم هم توافق 
برتر و  می تواند حاصل شود هر چند بسیار زمان 
جریان  در  که  نبریم  یاد  از  بود.  خواهد  دشوارتر 
مذاکرات غیرمستقیم آقای عراقچی با طرف مقابل 

کار تقریبا انجام شد.
احمدی در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
آزادی  زندانیان،  تبادل  شاهد  گذشته  روزهای  در 

پول های بلوکه شده و همچنین افزایش میزان فروش 
در  که  توافقاتی  این  با  شما  نظر  به  بودیم،  نفت 
راستای تفاهم نانوشته به دست آمد، آیا می توان آنها 
را پیش شرطی برای انجام مذاکرات مستقیم احتمالی 
توافقات  نمی کنم  فکر  من  گرفت، گفت:  نظر  در 
موردی که در کانال »تفاهم نانوشته« حاصل شده 
مذاکرات  بودن  غیرمستقیم  یا  مستقیم  به  ربطی 
در آینده داشته باشد. بعید می دانم که برای طرف 
آمریکایی هم خیلی مهم باشد که مذاکرات مستقیم 

باشد یا غیر مستقیم.
این تحلیلگر سیاست خارجی در پاسخ به این سوال 
که چین هم اعلام کرده بعد از میانجیگری در توافق 
میان ایران و عربستان حاضر است در مسائل دیگر 
سیاست خارجی مانند مذاکرات هسته ای ایران کمک 
کرده تا توافقات منجر به نتیجه شود. تحلیل شما 
درباره موضع گیری چین چیس؟ گفت:  همانطور که 
گفتم کار ما با آمریکا پیچیدگی های خاص خود را 
دارد و هیچ کشوری اعم از عمان، ژاپن و چین به 
اندازه خود ما و خود آمریکا از این پیچیدگی ها مطلع 
نیست. سیاست داخلی دو کشور، سوابق گذشته و 
برخی مسائل منطقه ای و بین المللی در زمره عوامل 
و موانع بسیار مهم هستند. در رابطه ما و آمریکا، 
لحاظ  به  می توانند  عمدتا  تنها  میانجی  کشورهای 
لجستیک و فراهم کردن محل مذاکرات و رفت و آمد 
بین طرفین و مسائلی از این قبیل کمک کنند نه در 

امور محتوایی. این قضیه با قضیه ایران و عربستان 
تفاوت اساسی دارد. اولا ایران و عربستان از یکی دو 
سال قبل در عراق مشغول مذاکره بودند و صورت 
مسائل کاملا روشن بود ثانیا چین روی هر دو کشور 
اهرم فشار قابل توجه داشت. اما کشورهایی مثل 
عمان و ژاپن روی ایران و آمریکا نفوذی ندارند. اهرم 
فشار چین هم تنها روی ایران می تواند کار کند. 
ضمن اینکه سوال این است که آیا چین اساسا مایل 

به نزدیکی ایران و آمریکا است یا خیر؟
این دیپلمات پیشین در مورد اینکه برخی مدعی 
شدند امیرعبداللهیان در پایان سفر خود به نیویورک 
قصد سفر به واشنگتن را داشته که این اجازه صادر 
نشده، گفت: این موضوع داستان خاص خود را دارد. 
با توجه به سوابق، قابل انتظار بود که چنین مجوزی 
برای وزیر جهت بازدید از دفتر حفاظت منافع صادر 
نشود. به ندرت برای چنین هدفی مجوز سفر به 
واشنگتن داده اند. دادن مجوز به مقامات ما برای 
سفر به واشنگتن بیشتر بستگی به هدف سفر دارد. 
آقای ظریف در زمانی که نماینده دائم بود، چند بار 
برای ملاقات هایی در کنگره مجوز گرفت و آن نیز به 
این صورت بود که معمولا طرف های کاری در کنگره 
موافقت دولت را می گرفتند و بعد درخواست رسمی 
داده می شد. روسای بانک مرکزی و وزرای اقتصاد ما 
گه گاه برای شرکت در نشست های بانک جهانی در 
واشنگتن مجوز گرفته اند. شاید آقای خرازی یکبار در 

اوایلی که وزیر خارجه دولت آقای خاتمی بود مجوز 
رفتن به نیویورک را دریافت کرد.

وی افزود: در مجموع فکر نمی کنم که این مجوز 
دادن یا ندادن خیلی تابع نوع روابط یا دورنمای روابط 
باشد. کلا فرض بر این است که در غیاب رابطه، 
حضور مقامات ما تنها برای شرکت در نشست های 
سازمان ملل یا دیگر نهادهای بین المللی است و برای 
منظورهای دیگر معمولا مجوز سفر نمی دهند. البته 
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا هم در پاسخ به سوالی 
در این مورد، اتهامات همیشگی مانند »گروگانگیری 
اتباع آمریکا«، »تروریسم« و مانند آن را مطرح و 
گفته بود که ما تکلیفی برای دادن مجوز سفر به 

واشنگتن نداریم.
احمدی در پاسخ به این سوال که در ادامه خبرهای 
ضد و نقیض مطرح شده، سناریوهای پیش رو برای 
انجام توافق چیست و ایران باید چه راهی را در پیش 
اگر تحولی  این است که  بگیرد، گفت: تصور من 
اساسی رخ ندهد، فعلا و تا بعد از انتخابات آمریکا و 
شاید تا بعد از روز خاتمه در ۱۸ اکتبر ۲۰۲۵ رابطه دو 
طرف تنها می تواند در قالب همان »تفاهم نانوشته« 
باشد که برای ما در حکم همان گذران روزمره است و 
قرابتی با توسعه اقتصادی ندارد. در افق چیز دیگری 
مشهود نیست. مگر اینکه همانطور که گفتم تحولی 
اساسی در خط مشی طرفین یا یکی از طرفین انجام 

شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی و وزیر دفاع آفریقای جنوبی در یک 
دیدار مهم امنیتی سیاسی که در حاشیه مجمع پارلمانی بریکس 
برگزار شد، بر توسعه همکاری های دوجانبه در موضوعات مختلف 

از جمله انرژی تاکید کردند.
به گزارش خانه ملت، عصر پنجشنبه )6 مهر( در ساعت پایانی 
حضور رئیس مجلس در محل برگزاری مجمع پارلمانی بریکس در 

ژوهانسبورگ، وزیر دفاع آفریقای جنوبی با پیشنهادات مشخصی 
پارلمانی  مجمع  برگزاری  محل  در  کشور  دو  روابط  توسعه  برای 
بریکس حضور یافت و با محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی دیدار و گفت و گو کرد؛ در این دیدار که یک دیدار سطح 
بالای امنیتی سیاسی بود، نکات مهمی درباره توسعه روابط دو جانبه 
ایران و آفریقای جنوبی از جمله در زمینه های انرژی و دفاعی مطرح 

شد.
در ابتدای این دیدار، »تاندی روث مودیسه« وزیر دفاع آفریقای 
جنوبی نیز با تبریک ورود ایران به بریکس و تاکید بر این که این 
کرد:  تاکید  داشت  خواهد  جهان  آینده  در  مهمی  نقش  پیمان 
خوشحالم که شما را در خانواده بریکس می بینم و باور داریم که 
تاثیرات بسزایی در روابط جهانی خواهد  بریکس  رشد و توسعه 

داشت.
وی با ارزشمند خواندن سفر سابق خود به تهران در کسوت رئیس 
مجلس آفریقای جنوبی از دیدار با رئیس مجلس کشورمان ابراز 
خرسندی و با بیان این که ایران و آفریقای جنوبی دشمنان مشترکی 
دارند، تاکید کرد: ما برای ارتقای روابط با جمهوری اسلامی آماده 
هستیم و امیدوارم روابط دو کشور بیش از پیش افزایش یابد و وارد 
همکاری های مشترک بیشتر شویم، در این زمینه من نیز به نوبه 

خود آمادگی دارم تا هر اقدامی لازم باشد انجام دهم.
وزیر دفاع آفریقای جنوبی یکی از دلایلی که باعث خوشحالی من 
از پیوستن ایران به بریکس شد، موضوع انرژی است و در این زمینه 
تاکید داریم تا در مکانیزم هایی که طراحی می کنیم بر چالش های 

روی  و  کرده  غلبه  تحریم ها  نظیر  همکاری ها  ارتقای  روی  پیش 
پیشبرد مسائل دو کشور متمرکز شویم.

وی در همین زمینه تاکید کرد: ما دراین زمینه آماده انجام اقدامات 
لازم، از جمله سفر به تهران هستیم تا ببینیم چطور می توانیم زمینه 

ای برای همکاری ها در حوزه انرژی پیدا کنیم.
همچنین در این دیدار رئیس مجلس شورای اسلامی نیز ضمن 
تشکر از آفریقای جنوبی بابت برگزاری مجمع پارلمانی بریکس با 
اشاره به عضویت ایران در بریکس که در سه ماه آینده عملیاتی می 
شود گفت: امیدوارم بتوانیم با استفاده از فرصت هایی که ایجاد 
شده است برای توسعه همکاری های دوجانبه و نیز همکاری ها در 

قالب بریکس استفاده کنیم.
های  در حوزه  اسلامی  که جمهوری  این  در  ما  افزود:  قالیباف 
مختلف علوم دانش بنیان، علوم مهندسی و نیز عرصه های نظیر 
انرژی پیشرفت های قابل توجهی دارد که این علوم و صنایع می 
تواند در مقابله با چالش انرژی که کشور شما با آن مواجه است، 

به کمک تان بیاید.
قالیباف موضوع انرژی و راه اندازی پالایشگاه های غیر فعال در 
آفریقای جنوبی را یکی از موضوعات مهم قابل بررسی بین دو کشور 
دانست و گفت: این مسئله یکی از موضوعات مورد تاکید من در 
دیدار با روسای مجالس کشور شما بود و پیشنهادی که مطرح شده 
این است که کمیسیون مشترک دو کشور تا سطح روسای جمهور 
ارتقاء پیدا کند و در دیدارهای دوجانبه ای که در آینده نزدیک میان 

دو کشور برگزار خواهد شد روی این موضوعات متمرکز شویم.

یک دیپلمات پیشین و تحلیلگر سیاست خارجی مطرح کرد

تفاهم نانوشته منشاء تحول در برجام نیست
یک تحلیلگر سیاست خارجی گفت: کار ما با آمریکا پیچیدگی های خاص خود را دارد و هیچ کشوری اعم از عمان، ژاپن و چین به اندازه خود ما و خود 
آمریکا از این پیچیدگی ها مطلع نیست. سیاست داخلی دو کشور، سوابق گذشته و برخی مسائل منطقه ای و بین المللی در زمره عوامل و موانع بسیار مهم 
هستند. در رابطه ما و آمریکا، کشورهای میانجی تنها عمدتا می توانند به لحاظ لجستیک و فراهم کردن محل مذاکرات و رفت و آمد بین طرفین و مسائلی 

از این قبیل کمک کنند نه در امور محتوایی.

مذاکرات امنیتی-سیاسی مهم در حاشیه مجمع پارلمانی بریکسدر دیدار وزیر دفاع آفریقای جنوبی با رئیس مجلس ایران انجام شد
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انجام شود

رئیس قوه قضائیه گفت: در قضیه متروپل، چنانچه اصول ناظر بر پدافند 
غیرعامل به طور دقیق و کامل لحاظ می شد، قطعا از ابعاد خسارت به بار آمده، 

کاسته می شد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، غلامحسین محسنی اژه ای طی سخنانی در 
مراسم بزرگداشت روز آتش نشان که در مجموعه ۱۲ هزار نفری آزادی و با حضور 
آتش نشانان و خانواده های آنها برگزار شد، ضمن تبریک ایام ولادت با سعادت 
نبی اکرم)ص( اظهار کرد: خداوند متعال را سپاسگزارم که این توفیق را پیدا کردم 

تا در کنار شما آتش نشانان و خانواده های گرامی تان باشم.
رئیس قوه قضائیه با تبیین و تشریح نقش شهرداری ها در توسعه عمران و 
آبادانی و ایمن سازی  و هرآنچه که به آرامش و آسایش شهروندان مرتبط می شود 
و همچنین نقشی که شهرداری ها در مباحث ناظر بر فرهنگ سازی و امور معنوی 
دارند، گفت: یکی از زیرمجموعه های شهرداری، آتش نشانی است که جایگاه 
ممتازی در مباحث مرتبط با ایمن سازی و آسایش و آرامش شهروندان دارد. 
بر همین اساس، شورای عالی انقلاب فرهنگی، روزی را به نام روز آتش نشانی 

نامگذاری کرد.
با برشمردن و تشریح مؤلفه ها و ویژگی های  رئیس قوه قضائیه در ادامه، 
کار  در  ارکان  مهمترین  از  یکی  گفت:  آتش نشانان  و  آتش نشانی  سازمان 
آتش نشانی، نیروی انسانی است؛ بحمدالله آتش نشانان ما از عنصر مهارت، 
شجاعت و دلسوزی برخوردارند و مهمتر از این ها، آماده ایثارگری و جانفشانی 

برای نجات جان هموطنان و هم نوعان خود می باشند.

محسنی اژه ای ادامه داد: پس از عامل نیروی انسانی، مبحث اهمیت تجهیزات 
کافی و به روز در آتش نشانی مطرح است؛ دستگاه ها و مسئولان ذی ربط در 
کشور باید نهایت اهتمام و تدابیر خود را در جهت تجهیز مستمر ابزار و وسایل 
آتش نشانی به کار گیرند؛ باید به گونه ای تدبیر شود که ما برای امدادرسانی به 

مردم در هر حادثه ای و با هر وسعتی آمادگی داشته باشیم.
رئیس قوه قضائیه ادامه داد: پیش بینی حوادث غیرمترقبه و برخورداری از 
آمادگی مستمر برای مقابله با این حوادث، مقوله بسیار با اهمیتی است؛ ممکن 
است در منطقه ای طی سالیان متمادی سیل یا زلزله به وقوع نپیوسته باشد، 
این امر نباید ما را به این فرض برساند که دیگر سیل و زلزله ای در آن منطقه 
رخ نخواهد داد بلکه باید برای مواجه شدن با هر گونه شرایطی در هر زمانی از 

آمادگی برخوردار باشیم.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: در کار خطیری نظیر آتش نشانی، عنصر زمان 
از اهمیت بالایی برخوردار است لذا باید تمام تدابیر را اتخاذ کنیم تا موعد رسیدن 
آتش نشانان و نیروهای امدادی به محل حادثه یا سانحه، در کمترین زمان ممکن 
صورت گیرد؛ در همین راستا باید به گونه ای تدبیر شود که در برخی مناطق و 
نقاط که امکان امدادرسانی زمینی میسر نیست، مقدمات امداد هوایی تمهید 
شود و مسیرها به گونه ای تعبیه شود که سرعت رسیدن آتش نشانان به محل 

وثوع حادثه، به شکل محسوسی تقلیل یابد.
رئیس دستگاه قضا در ادامه با اشاره به اهمیت مقوله پیشگیری گفت: باید 
تمام تدابیر و اقدامات تمهید و اتخاذ شود تا اصل پیشگیری از حوادث، همواره 

مقدم باشد؛ در این راستا، تمامی قوا و دستگاه ها و شهرداری ها و شوراهای شهر، 
باید اقدامات سازنده را در دستور کار قرار دهند.

محسنی اژه ای با اشاره به مبحث پدافند غیرعامل گفت: پدافند غیرعامل در 
بسیاری از موارد، مقدم بر پدافند عامل است؛ این مقوله ای است که همه 
ارکان حکومت به ویژه شهرداری ها، باید نسبت به آن توجه داشته باشند و 
در این راستا سرمایه گذاری های لازم را انجام دهند. در قضیه متروپل، چنانچه 
اصول ناظر بر پدافند غیرعامل به طور دقیق و کامل لحاظ می شد، قطعا از ابعاد 

خسارت به بار آمده، کاسته می شد.
پیش از سخنان رئیس قوه قضائیه، علیرضا زاکانی شهردار تهران طی سخنانی 
گفت: آتش نشانی تهران با دارا بودن پنج هزار و ۳۰۰ پرسنل و ۱۳۸ ایستگاه و 
همچنین تقدیم هزار و ۲۰۰ جانباز و 6۱ شهید، تاریخچه ای پرافتخار و ظرفیتی 

بسیار بالا برای خدمتگزاری به مردم دارد.
وی با بیان آتش نشانان همواره در خط مقدم امداد و نجات به هنگام وقوع 
حوادث غیرمترقبه قرار دارند، عنوان کرد: زحمت، گذشت و فداکاری آتش نشانان 

قهرمان بدون حمایت خانواده های آنان محقق نخواهد شد.
طی این مراسم در حضور حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای از خانواده 
رضا دارابی از شهدای آتش نشان تجلیل و قدردانی به عمل آمد؛ رضا دارابی 
فرمانده ایستگاه شماره ۱۲۰ آتش نشانی تهران در اسفندماه سال گذشته حین 
عملیات اطفای حریق ساختمان ۱۵۳ خیابان بهار به دلیل شدت جراحات ناشی 

از سقوط در چاهک آسانسور ساختمان به شهادت رسید.

همچنین رئیس قوه قضائیه پیش از حضور و سخنرانی در این مراسم، به همراه 
زاکانی شهردار تهران، از نمایشگاه دستاوردها و تجهیزات آتش نشانی تهران 

بازدید به عمل آورد.

از سوی رئیس قوه قضائیه تشریح شد
وپل دلیل خسارت زیاد در حادثه متر
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